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1200 gyermek nyaralt ebben az évben 
az uiszegedi üdülőtelepen 

9S32 pengőbe kerüli a kiosztott 24 461 ételadag - Cgure lobban fokozódik 
a guermeküdüieetes jelentősége 

(A Délmagyarország munkatársától•) Három év-
vel ezelőtt épült föl a város ujszegedi gyermek-
üdülőtelepe Kemenessy Tibor dr. akkori népjóléti ta-
nácsnok tervei és elgondolása szerint. Harmadik 
éve népesítették be immár a két nyár i bónap a la t t 
vidám, kacagó gyermekek a Bertalan-emlékmű alatt i 
partot. 

Amint ismeretes: az üdültetés ez évben fokozott 
jelentőséget nyert, mert a vároe két csoportban 75 
rahói. az Országos Gyermekvédő Liga pedig 100 fel-
vidéki (rimaszombati és losonci) gyermekeket üdül-
tetett. Az üdültetésben résztvett ezenkívül az új-
szegedi kendergyár és a városi árvaház is. 

A város népjóléti h ivata la által beutalt és a vá-
voe költségén üdülő gyermekek létszáma 150—200 
körül volt; a gyermekek részére kiszolgált élel-
mezési adagok száma: 11.415. Az Országos Gyer-
mekvédő Liga szegedi bizottsága 120—150 gyerme-
ket üdültetett, összesen 5954 adag erejéig. Ehhez 
hozzászámítandó a rahói (2080), illetve a felvidéki 
gyermekek (2122 adag) nyaral ta tása is. Az ujszegedi 
kendergyár 50—60 fővel vett részt, ami 1733 adagnak 
felelmeg, a városi árvaház pedig 27 gyermekkel 
(1157 adag), összesen tehát 21.481 adagot osztottak ki. 
Hat vasárnapon keresztül 250—300 tanonc is élvezte 
az üdülés örömeit az OTI jóvoltából. 

Az adagok a szegedi gyermekek részére tejböl-
kenyérböl álló tízórait, uzsonnát és ebédet (leves, 
hús, föltételes főzelék, vagy tészta) jelentettek. A 
rahói és felvidéki gyermekek ezenkívül reggelit és 
vacsorát is kaptak. Az előbbit ott költötték el, ahol 
az éjszakát is töltötték: az árvaházban, illetve a 
rókusi fekvőesarnokban és az alsóvárosi fekvőcsar-
nokban. Az élelmezés lebonyolításáról Jaeger Lajos 
gondoskodott közmegelégedésre, bár a rahói gyer-
mekek kezdetben idegenkedtek a számukra szokat-
lan tarhonyás ételektől, de később megszerették. Az 
élelmezés költségeit a beutaló intézmények viselték 
az általuk beutalt gyermekek számának arányá-
ban. Végösszegben 

9332 pengőt tett az az összeg, amelybe 
az 1200 főnyi gyermeksereg élelmezése 

került. 

A gyermekek napi programjának lebonyolítását 
Ceeglédi Lajos tanító irányította a felügyelőkkel 
együtt . Veni Sancte vezette be az első napot az ú j -
ezegsdi barlangkápolnában s ugyancsak ott ta r to t t 
Te Deum zárta be. Napközben a főprogram a für -
dés és a játék volt. A rahói gyermekek részére Kiss 
Károly tanfelügyelő megértése folytán naponta ma-
gyar órákat tartottak, amelynek hasznos és ered-
ményes voltáról a búcsúünnepség közönsége meg-
győződhetett. A vezetőség nagy eúlyt helyezett ar-
ra, hogy a vendég felvidéki és rahői gyermekek 
A várost és annak nevezetességeit megismerjék, 
•zért vasárnaponkint körsétákat tettek a város ne-
vezetességeinek megtekintésére. A Belvárosi Mozi 
és a Széchenyi Mozi hetenként ingyen moziba en-
gedte nemcsak a vendég, de a jóviseletű szegedi gyer-
mekeket is. Az alsóvárosi kul túrház vezetősége le-
hetővé tette, hogy a kultúrházban tar tot t mozielő-
adásokat a gyermekek is végignézhessék. Általában 
nagy szeretettel karolta föl a város közönsége a 
vendéggyermekeket, amit bizonyít az a sok üdvözlő-
lap, amelyeket hazaérkezésük után küldtek a gyer-
mekek felügyelőiknek. 

A felügyelőszemélyzet érdeme, hogy a vezetőség 
elgondolásai megvalósultak és az üdültetés sikerét 
ezáltal előmozdították. 

Az üdülőtelep fölszerelése Is évről-évre bővül. 

Belvárosi MOZI péntektől hétfőig 5, 7, 9 

METRÓ film I 

Két bátor férfi versengése az e lsőbb-
ségért. Izgalmas kalandok, harcok, 
népitélet. A Lázadó fegyenc óta nem 

volt ilyen nagyszabású, izgalmas kalandor f i lm. 

A főszerepben • W A U A C C B E R R Y t 0 s z e r e p e e n R Ó B E R T TAYLOR 

Ez évben már kevesebb fölszerelést, padot, asztalt 
kellett kölcsönkérni. Ha még a konyhát is kibő-
vítik és fölszerelik, minden igényt kielégít majd. 

Az Országos Gyermekvédő Liga szegedi bizott-
ságának vezetősége, élén Bános Alajos dr. főorvos-
sal, aki az egész üdültetés i rányítója, mindig a r ra 
törekedett, hogy a gyermeküdültetés ügye iránt 
minél nagyobb érdeklődést keltsen. A törekvés 
eredményeképpen most már senki sem vitatkozik az 
üdültetés szükségességéről, hanem igyekszik segítsé-
get és támogatást nyúj tani . Ezt a támogatást érezte 
az akció, a főispján, a város hatósága és a tanfel-
ügyelőség részéről. De megértést talál t a kereske-

jo sutemenyben: 

dpk és Iparosok részéről is, akik adományaikkal 
és kedvezmények nyúj tásával igyekezték kimutatni 
az akció* iránti szeretetüket. Külön köszönet illeti 
a Szegedi Gyógyszerész Testület tagjai t , akik köt-
szer- és gyógyszeradományokkal segítettek a gyer-
mekek egészségét megóvni. 

Mától kezdve 
Az örökszerelmes 

Rudolf Valeniino 
és a szépséges 

U j h a n g o s v á l t o z a t b a n 11 
Csodaszép keleti világfilmje 

S E J K F I A 
Ránky Vilma k O R Z Ö B A 

Tárgyalja a Ház a mezőgazdasági munkások 
özvegyeinek járulékáról szóié javaslatot 

Budapest, szeptember 21. A Ház csütörtöki ülését 
tíz órakor nyitotta meg Bobory György elnök. 

Megay-Meissner Károly előadó ismertette a mező-
gazdasági munkavállalók özvegyeinek járulékáról 
szóló javaslatot. A javaslat biztosítástechnikai in-
dokolása szerint az özvegyi járulékkal kiegészített 
öregségi biztosítás költségei évi tizenhárommillió 
pengőt tesznek ki. Az özvegyi járulék összege ke-
vés, de a jelenlegi viszonyok között sem az állam, 
sem a földbirtok nem bir el nagyobb megterhelést. 

Beszéde végén kérte a javaslat általánosságban 
való elfogadását, aminek megtörténtével a módosí-
tott házszabályok értelmében a javaslatot részletes 
tárgyalásra az illetékes bizottsághoz teszik át. Eb-
ben az esetbea alkalmazzák elöször az új házszabá-
lyoknak ezt a rendelkezését. A bizottságban való 
részletes tárgyalás után a Ház plénuma már csak 
vita nélkül szavaz a javaslat fölött. 

Matolcsy Mátyás nemzeti f ront i képviselő szem-
rehányást tett a kormánynak, hogy nem folytat 
olyan munkát, amellyel a magyar parasztság élet-
színvonalát emelhette volna. Magát a most tárgya-
landó javaslatot is csupán egy régebbi törvényja-
vaslat foltozgatásának nevezik. Mivel a nagy szo-
ciális szükségletek mellett ezt a javaslatot túl ke-
vésnek talál ja, nem fogadja el. 

Élesen támadta a kormányt a földbirtokpolitikai 
javaslat megvalósításának folytonos halogatása 
miatt. Ezután részletesen bírál ta magát a javasla-

tot, Szerinte teljesen új javaslattal kellett volna tt 
plénum elé jönni, mert az ú j törvényjavaslatnak a i 
a legnagyobb hibája, hogy ál tala a régi hibákat 
korrigálni nem lehet. 

Előfordult, hogy a régi öregségi munkásbiztosí-" 
tás a lapján járó. „öt pengők"-et, mielőtt kifizették 
volna, már le is foglalták adóba. 

Teleki Mihály gróf földmüvelésügyi miniszteri 
Nem hiszem., hogy ez megtörténhetett volna. 

Matolcsy Mátyás: Kerém, pontos adatokat fogok 
a Ház asztalára tenni. Az öregségi biztosítás fede-
zete kevés. 

Gesztelyi Nagy László: A törvényjavaslat egyiB 
láncszeme a szociális törvényalkotásnak, amely 
Gömbös Gyula kormányrajutá6a óta fo lyamatban 
van. özvegyi járulékhoz ju tnak azok az öregasszo-
nyok, akik eddig minden ellátás nélkül voltak ért 
valósággal koldussorban já r tak egyik gyermeküktől 
a másikig. 

Szeder Ferenc volt a következő fölszólaló, akí M 
javaslatot szociálpolitikailag vérszegénynek látja, 
Nem látja a kormány részéről azt a szerves szociáU 
politikát, amelyre a magyar népnek napjainkba^ 
szüksége volna. 

Budinszky László nyilaskeresztes képviselő men-
telmi jogának megséitését jelentette be, azután szü-
netet rendelt el Szinnyei Merse Jenő elnök. 

Szünet után péntek délelőtt 10 órára tűzték k i S 
vita folytatását . 

Emelhedih a szegedi ggfimölcshivitel 
Különösen Svájc erdeklödlh a magyar gyümölcs Iránt — Eddig 1400 vagon 
gyümölcsöt szállítottunk külföldre - Anköl a Szegedi Gazdasági Egyesületben 

(A Délmagyarország munkatársától.) Csütörtökön 
délelőtt a Szegedi Gazdasági Egyesület székházában 
népes gyümölcsankét folyt le. Az ankéten megje-
lentek: Hunyadi-Vas Gergely dr., az egyesület el-
nöke, Szabó-Jilek Jenő dr., a Külkereskedelmi Hi-
vatal igazgatója, Ma jer Béla miniszteri osztályta-
nácsos, a földművelésügyi minisztérium kiküldött-
ja, Stif Károly, a Külkereskedelmi Hivatal szegedi 
kirendeltségének vezetője, Kogutoivicz Károly egye-
temi tanár, valamint a város képviseletében Rőth 
Dezső dr. tb. tanácsnok, a gazdasági ügyosztály ve-
zetője és Biacsy Béla dr. tb. tanácsnok. 

Az ankéten Szabó-Jilek Jenő dr. igazgató adato-
kat olvasott föl a Külkereskedelmi Hivatal ezévi 
működéséről. Örvendetes jelenség, bogy 

Svájc felé irányuló gyümölcskivitelünk 
hatalmas emelkedést mutat; az eredeti 
100 ragon gyümölcs helyett már eddig 

i 300 vagon gyümölcsöt szállítottunk 
Svájcba. 

és még fönnáll 80 vagon le nem szállított szilva* 
rendelés. A lengyel piac egyelőre kiesik a számítás-
ból, de a termelöket effektiv veszteség ezzel kap-
csolatban nem éri, éppen a svájci export növekedése 
miatt . Szabó igazgató különösen fölhívta a szegedi 
termelők figyelmét arra , hogy a jövőben fokozott 
figyelemmel legyenek a pajzstetü elleni védekezésre, 
mert emiatt számtalan megrendelést kellett stor-

SZÉCHÉNYI MOZI Ma 5, 7, 9 
Minden idők legnagyobb tengerészfilmje 

HDÓ A FÖLDKÖZ! TBKEH 
A francia gyártás mesterműve 

Pattanásig feszült izgalmas dráma a „Stella Maris* 
és a „FORTUNÉ" fedélzetén 

PIERRE FRESNflY, R0LF WBNKA, HADIKÉ V0GEL 
Az idei francia állami GRAND PR1X nyertese 


